

## 第四期 (90 年 6 月) 【No.4 2001 June】

### 研究論文

#### 精神分裂症病患照顧者表露情緒與社會心理因素之關係—兩年追蹤研究

.....吳就君(Agnes Chew-Chung Wu)、黃梅羹(Mei-Kung Huang)、  
胡海國(Hai-Gwuo Hwu)、蔡春美(Chun-Mei Tsai)、鄭若瑟(Joseph J. Cheng)、  
張宏俊(Hung-Jung Chang)、鄭夙芬(Su-Fen Cheng)

【The Relationship for Psychosocial Factors and Expressed Emotion of Caregivers  
over a Two-Year Period】

#### 中輟少年的復學適應：傳統復學模式與另類復學途徑之比較

.....程秋梅(Chiu-Mei Cheng)、陳毓文(Yu-Wen Chen)

【The Adaptation of Returning Dropouts: Comparing the Conventional and  
Alternative Education Programs】

#### 協助拒絕接受服務之家庭進入早療體系—方案發展與評估

.....周月清(Yueh-Ching Chou)、朱鳳英(Feng-Ying Chu)、  
許昭瑜(Chao-Yu Hsu)、劉玉珊(Yu-Shan Liu)、蔡秀妹(Show-Mei Tsai)、  
黃鈴雅(Ling-Ya Huang)、黃淑文(Shu-Wen Huang)

【Developing and Evaluating a Service Program for Assisting the Involuntary  
Families who Have a Child with Developmental Delay】

### 研究議題

#### 第三部門與公民社會的建構：部門互動的理論探討

.....官有垣(Yu-Yuan Kuan)

【The Third Sector and the Construction of Civil Society: An Essay Focusing on  
Relations among Sectors】

#### 從部門互動看非營利組織捐募的自律與他律規範

.....馮燕(Joyce Yen Feng)

【Regulation and Self-Regulation of NPO Fund-Raising-A Sector Interaction Point of  
View】

#### 私領域公問題—性侵害與家庭暴力的結構因素探討

.....陳芬苓(Fen-Ling Chen)

【Private Violence, Public Obligation: Discussing the Structural Factors of Violence against Women】

